

香港愛滋病病毒感染及愛滋病情況 SUMMARY TABLE ON THE HIV/AIDS SITUATION IN HONG KONG

	2014年7月至9月 Jul to Sep 2014			累積個案 (自1984年) Cumulative (Since 1984)	
	愛滋病 病毒感染 HIV	愛滋病 AIDS	愛滋病 病毒感染 HIV	愛滋病 AIDS	
1. 性別 Gender					
男 Male	167	23	5467	1278	
女 Female	28	4	1374	246	
2.種族 Ethnicity					
華裔 Chinese	128	20	4567	1170	
非華裔 Non-Chinese	30	7	2131	354	
不詳Unknown	37	0	143	0	
3.傳染途徑 Route of Transmission					
異性性接觸 Heterosexual contacts	35	17	2620	865	
同性性接觸 Homosexual contacts	98	6	2288	386	
雙性性接觸 Bisexual contacts	7	3	275	67	
注射毒品 Injecting drug use	1	0	328	59	
輸入血液 / 血製品 Blood / blood product recipients	0	0	84	24	
母嬰傳播 Perinatal	0	0	27	8	
不詳 Undetermined	54	1	1219	115	
4.總計 Total	195	27	6841	1524	
資料來源 Source:http://www.info.gov.hk/aids/		僧	新日期 Last revision da	te: : 27/01/2015	

測試及支援服務查詢 TESTING&SUPPORT SERVICES ENQUIRIES

查詢及預約熱線 Enquiry & Booking Hotline 2394 6677

測試服務時間表 Testing service timetable

Nature 1 http://www.aidsconcern.org.hk/ACtesting.html

男男性接觸者 Men who have sex with men men2men@aidsconcern.org.hk

高風險感染愛滋病病毒的年青人 Youth at risk for HIV infection

索取地點 WHERE TO FIND YOUR CONCERN

中環 Central 灣仔 Wan Chai

銅鑼灣 Causeway Bay 阿麥廚房 Mackie Kitchen /

有多個女性性伴侶的男仕 Men who have multiple female sex partners

紅磡 Hung Hom

佐敦 Jordan 旺角 Mong Kok

長沙灣 Cheung Sha Wan The Good Lab

沙田 Shatin 屯門 Tuen Mun

薄扶林 Pok Fu Lam 香港大學學生會 The Hong Kong University Students' Union Brunch Club / Culture Club 法國文化協會 Alliance Francaise

人民公社 People's Recreation Community 香港理工大學學生會 Hong Kong Polytechnic University Students' Union 土瓜灣 To Kwa Wan 電影文化中心(香港) Film Culture Centre

法國文化協會 Alliance Francaise 序言書室 Hong Kong Reader / 田園書屋 Greenfield Bookstore 九龍塘 Kowloon Tong 香港浸會大學學生會 Hong Kong Baptist University Students Union / 香港城市大學學生會 City University Students' Union

> 香港中文大學新亞書院學生會 New Asia College Student Union, The Chinese University of Hong Kong

嶺南大學學生服務中心 Lingnan University Students Services Centre

全城起動,跑.步向「三零」!



極致山頂景觀、充滿意義的體育活動再加上沿途無限的歡樂氣氛,「三零目標慈善跑●步行|現正接受 報名,歡迎各界人士參與首個以對抗愛滋病為主題的慈善跑步賽

The spectacular view from the Peak, a meaningful sports event plus tons of fun equal to "The TRIPLE ZERO Charity Run • Walk" combo! Let's join us in the first-ever HIV/AIDS run in Hong Kong!

活動詳情 Event Information

2015年4月19日(星期日) 日期 Date

19th April 2015 (Sunday) 上午8時至正午12時 時間 Time

^{起點 Starting Point 山頂廣場 (芬梨道)} The Peak Galleria, Findlay Road

終點 Finishing Point 山頂公園 (柯士甸山道)

Victoria Peak Garden, Mount Austin Road

立即報名 Register Now - www.aidsconcernrun.com

8:00am - 12:00nn

活動形式 Format

慈善跑 Charity Run - 7K [開始時間:上午8時正

Race begins at 8:00am)

慈善步行 Charity Walk - 4K (開始時間:上午9時正

Walk begins at 9:00am)



活動Tee由著名設計師

黃炳培(又一山人)設計

Event Tee designed by Famous Designer

Stanley Wong (anothermountainman

慈善跑 **Charity Run**

慈善步行 **Charity Walk**

捐款支持 MAKE A DIFFERENCE

請即加入**《關懷愛滋好友》月捐計劃**,以行動拯救更 多寶貴生命,謝謝!

Join the "Friends of AIDS Concern" Monthly Donation Scheme today, save life and act now!



網上捐款 e-Donation

■ donations.aidsconcern.org.hk

贊助人 PATRONS

林鄭月娥女士/賀智彬先生/何鴻燊博士/ 陸恭蕙小姐 / 馬登夫人 / 楊紫瓊小姐 / 阮偉文博士

Mrs. Carrie Lam Cheng Yuet-ngor, GBS, JP Mr. James Haybyrne / Dr. Stanley Ho, GBS / Ms. Christine Loh / Mrs. Anne Marden, MBE / Ms. Michelle Yeoh / Dr. Andrew S. Yuen

聯絡我們 CONTACT US

「關懷愛滋」辦事處 AIDS Concern Office

- △ 香港柴灣樂民道3號F座17樓B室 17B, Block F, 3 Lok Man Road, Chai Wan, Hong Kong
- **©** (852) 2898 4411 **(a)** (852) 2394 1212 nquire@aidsconcern.org.hk
- www.aidsconcern.org.hk
- www.facebook.com/AIDSConcern

「關懷愛滋」油麻地健康服務中心 Yau Ma Tei Health Service Cente

- △ 九龍油麻地登打士街23-29號嘉興商業中心602室 Unit 602, 6/F, King Center, 23-29 Dundas Street, Yau Ma Tei, Kowloon
- **(** 852) 2394 6677 **(** 852) 2394 1212

如不欲接收「關懷愛滋」資訊,歡迎您以電郵 enquire@aidsconcern.org.hk 或以郵寄方式通知我們。 If you do not wish to receive communications from AIDS Concern, please notify us via e-mail at enquire@aidsconcern.org.hk or by post.

MOURCIAN CERMINATION OF THE RIGHT R

「關懷愛滋」成立於1990年,是本港首個關注愛滋病及提供有關服務的非政府慈善組織。我們的願景是在香港建設「三零」社會:零新感染、零標籤及零愛滋病相關死亡。 我們將從個人、機構、社會層面出發,帶動全面的社會改變,達至「三零目標」,阻遏愛滋病病毒傳播,消除社會對感染者的負面標籤。

AIDS Concern was established in 1990 as the first non-government charitable organisation committed to the service of AIDS-care in Hong Kong. Our vision is to create "TRIPLE ZERO" Hong Kong, this means ZERO new infections, ZERO stigma and ZERO AIDS deaths. AIDS Concern will lead social changes by individuals, organisations and society to achieve TRIPLE ZERO, to stop the spread of HIV/AIDS and eliminate stigma for people living with HIV.



縮寫 Abbreviations / AIDS 愛滋病 - Acquired Immune Deficiency Syndrome / HIV 愛滋病病毒 - Human Immunodeficiency Virus /

MSM 男男性接觸者 - Men who have sex with men / PLHIV 愛滋病病毒感染者 - People living with HIV/AIDS / STI 性病 - Sexually Transmitted Infection

世界愛滋病日 2014 WORLD AIDS DAY

每年的12月1日為「世界愛滋病日」,提醒我們團結一致對抗愛滋病疫情。現在就讓我們一起重溫活動精華吧!

World AIDS Day, observed on 1 December every year, is an opportunity for Hong Kong people to come together and show our support for action on HIV. Let's review the December 2014 campaign together now!

「關懷愛滋 我可以」"Be Care Full, Fight Stigma"

活動旨在宣揚「放下歧視就如同享受一杯咖啡般輕鬆容易 | 的訊息,喚起社會關懷愛滋病病毒感染者,回應我們在港建設「三零 | 社會的願景 。

We encouraged the public to drop their stigma by taking a cup of coffee made by people living with HIV.

The campaign echoed the new TRIPLE ZERO vision of AIDS Concern.

重點活動 - 29/11 - 1/12 /2014 - The Key Event

零標籤咖啡車 Care Full Coffee Truck

一連三日啟動「零標籤咖啡車」,走遍港九鬧市,邀請大 眾免費享受一杯由感染者用心沖調的咖啡。

Our Care Full Coffee Truck toured around Hong Kong to invite the public to enjoy free coffee made by people living with HIV.

29 /11 Causeway Bay

30 /11 太子及尖沙咀 Prince Edward and Tsim Sha Tsui 鰂魚涌及中環

Quarry Bay and Central

三日活動派出近2,000杯由感染者用心沖調的咖啡,關懷 愛滋,由這個接觸開始!

Almost 2,000 cups of free coffee were distributed during the three-day campaign!







2 反標籤街頭劇 **Anti-stigma Square Plays**

來自香港中文大學醫學生劇社「醫蛋」(MEDEGG's Production)的成員,即場演出街頭劇《致病的不是病 毒,而是人的解讀。HIV+(不是弱者,他們)和我們一 樣》,演繹感染者的真實生活,化解大眾對感染者的 誤解與偏見。

Students from the Faculty of Medicine, The Chinese University of Hong Kong, who are also members of the Faculty drama club MEDEGG's Production joined the campaign to spread the anti-stigma message through square plays near the coffee truck.



齊齊 #aidsconcern Let's #aidsconcern

當日不少途人即場拿起「關懷愛滋●我可以」的 紙杯拍照,上載到Instagram或Facebook,並 #aidsconcern,每張上載照片,睡康寧會捐出港 幣\$1,鼓勵訊息傳揚。

Many people supported the campaign by taking photos with the "Care Full Coffee Cup" and uploaded to Facebook or Instagram with #aidsconcern. For every photo posted, Suzuran Bed (HK) Ltd. donated HKD1 to AIDS Concern for promoting HIV/AIDS prevention and education in Hong Kong.





4 B氏阵 Pacific Endorsement: 葛民輝 何超儀 仗義支持 Ms. Josie Ho and Mr. Eric Kot

很高興得到名人**葛民輝**及**何超儀**義務支持,以活動大 使的身份拍攝宣傳海報及短片。

We were delighted to have Ms. Josie Ho and Mr. Eric Kot as the programme celebrities. In addition to poster shooting, they also filmed teaser videos for

關懷夥伴 Care Full Partners Standard



媒體支持 Media Partners



特別鳴謝... Special Thanks to...

衷心感謝各界人士、單位、機構、義工朋 友、企業等的支持,活動得以圓滿舉行!

Last but not least, thanks very much for the support of different sectors, organisations, volunteers and corporates for the World AIDS Day campaign 2014!



















Chartered



重溫宣傳片



機構活動 AGENCY ACTIVITIES

精彩活動重溫

ACTIVITIES AND EVENTS

8/11

香港同志遊行2014 — 宣揚關懷愛滋

Teaser Campaign at Hong Kong Pride Parade 2014 -To promote "Be Care Full, Fight Stigma" messages



21/11

零標籤擁抱大挑戰 (由香港城市大學媒體與傳播系學生策劃) ZERO Stigma Hug Challenge by students from City University of Hong Kong





8-14/

「關懷愛滋」測試週 2014 **AIDS Concern Testing Week 2014**



「關懷愛滋」Red and Silver慈善晚宴 AIDS Concern Red and Silver Charity Dinner





多位城中名人及演藝文化界人士應邀出席,上圖為(左起) 「關懷愛滋」董事局副主席孫耀東博士、著名作家深雪小姐、 英皇娛樂藝人冼色麗小姐及衛詩雅小姐、「關懷愛滋」行政 總監齊治之先生、名模馬詩慧小姐、「關懷愛滋」董事局成 員Peter Sargant 先生、「關懷愛滋」贊助人阮偉文博士、新 晉模特兒黃俊豪先生、「關懷愛滋」董事局成員韓翠思小姐、 天機公關行政總監鄭紹康先生、「關懷愛滋」董事局成員林廣 樹先生及劉德輝教授,以及名人侯維德先生合照留念。

The Charity Dinner was widely supported by celebrities and artists in town. In the above picture (from left), Dr. Suen Yiu Tung, Vice-Chairman of the AIDS Concern Board of Directors; Famous Writer Miss Zita Law: Miss Bonnie Xian Se-Li and Miss Michelle Wai, Artists of the Emperor Entertainment Group; Mr. Andrew Chidgey, Chief Executive of AIDS Concern; Local Supermodel Ms. Janet Ma; Mr. Peter Sargant, Board Director of AIDS Concern; Dr. Andrew S. Yuen, Patron of AIDS Concern; Fashion Model Mr. Jeremy Wong; Ms. Tracy Hansen, Board Director of AIDS Concern; Mr. Francis Cheng, Chief Executive Officer of Occasions PR & Marketing Ltd; Mr. Symond Lam and Prof. (From left) Mr. Andrew Chidgey, Chief Executive of AIDS Concern, Joseph Lau, Board Directors of AIDS Concern; and Celebrity Mr. receives a souvenir from event sponsor's representative Mr.

加開測試節數及增加人手,為公眾提供免費愛滋病病毒抗體快

during the week to promote the importance of early testing.

速測試,目標提高公眾對測試的關注。

咖啡的時間

做一次

愛滋病測試

13/12



「關懷愛滋」x「香港愛滋病基金會」 「現代性教育」

AIDS Concern x Hong Kong AIDS Foundation "Modern Sex Education" Event



性教育和預防愛滋病。左起:活動贊助商利潔時有限公司市 務部總監(香港/台灣)黃永成先生、「關懷愛滋」行政總 監齊治之先生、「香港愛滋病基金會」副主席(財務)廖榮 定太平紳士、「關懷愛滋」董事局副主席孫耀東博士、香港 愛滋病顧問局主席范瑩孫醫生,JP、「香港愛滋病基金會」 主席梁智鴻醫生, GBM, GBS, JP及「香港愛滋病基金會」署 理總幹事金興發先生。

(From left) Mr. Vincent Wong, Marketing Director (Durex), Hong Kong / Taiwan, Reckitt Benckiser Hong Kong Limited; Mr. Andrew Chidgey, Chief Executive of AIDS Concern; Mr. Stephen Liu, JP, Vice-Chairman (Finance) of Hong Kong AIDS Foundation; Dr. Suen Yiu Tung, Vice-Chairman of the AIDS Concern Board of Directors; Dr. Susan Fan, Chairperson of the Hong Kong Advisory Council on AIDS; Mr. Joe Ma, Artist; Dr. C.H. Leung, GBM, GBS, JP, Chairman of Hong Kong AIDS Foundation and Mr. William Kam, Acting Chief Executive of Hong Kong AIDS Foundation officiated at the kick-off ceremony of the "Modern Sex Education" Event and showed their support for Comprehensive Sex Education for youth in Hong Kong.



活動贊助商利潔時有限公司市務部總監(香港/台灣)黃永成先 生(右)頒贈紀念品予「關懷愛滋」行政總監齊治之先生(左)

Vincent Wong, Marketing Director (Durex), Hong Kong / Taiwan, Reckitt Benckiser Hong Kong Limited.

18/12

「異性戀男士不使用安全套的風險因素」 調查結果發佈會

Male Health Press Conference on Condom Use and Testing



我們於2014年12月在Facebook推廣測試,鼓勵青少年向朋友宣傳測試的重要性,並以免費安全套作獎勵,反應不俗。

In Dec 2014, we held a Facebook testing promotion campaign to encourage youth to spread out the importance of HIV testing to their friends. Free condoms are offered as incentive and the feedback was great.



為尖沙咀及柯士甸站一帶的地盤工友提供「勃起功能障礙 及男士性健康」教育(2015年1月),增強他們進行性行為 的風險意識。

In Jan 2015, we talked to construction workers in the area of Tsim Sha Tsui and Austin Station about erectile dysfunction and male



我們精心製作的同志影片「可可進化基」第8集經已推出 (2015年1月),輕鬆幽默方式探討同志平等及友善工作文 化,立即去片: men2mentesting.com。

The 8th episode of our renowned gay video series "Gay Revolution of Coco POP" is now available (Jan 2015). In this episode, we talk about gay friendly and equal workplace, more information on men2mentesting.com/en.



與香港基督教青年會合作,在2014年11至12月期間,於青衣 為青少年舉行四節小組討論,並用特別設計的卡片,引導他 們反思有關性與戀愛關係的問題。

Collaborating with YMCA, we held four small group sessions at their Tsing Yi centre in Nov - Dec 2014. We used special designed value cards with young people to help them reflect on their attitudes towards love and sex.



歡迎瀏覽我們Facebook專頁了解更多 **Please visit our Facebook** for more information.



我們為首間在亞洲成人博覽(澳門)上舉行性健康資訊分享會 的慈善團體(2014年12月),並派發機構單張及免費安全套。

We promoted sexual health and distributed information leaflets and free condoms at Asia Adult Expo Macao (Dec 2014). This was the very first time that an NGO had been invited to share about HIV and safer sex information at this annual event.



十分感謝霍金路偉律師事務所合伙人 Henry Wheare先生義務為我們處理新 標誌的香港及中國商標註冊事宜。

Thank you Mr. Henry Wheare, Partner at Hogan Lovells, for offering free service to AIDS Concern for reviewing our trademark registration.



